
Zápis z jednání komise pro životního prostředí 
konaného dne 12. 4. 2023 od 16:00 do 18:00 hodin 
v zasedací místnosti radnice v Mnichově Hradišti. 

Upozornění: 
Následující text může obsahovat důvěrné informace osobního, obchodního či pracovního charakteru. Je určen pouze pro členy komise, členy 
obecních orgánů, příslušné zaměstnance městského úřadu a popř. pro přizvané odborníky. Informace z jednání by neměly být zveřejněny před 
konečným usnesením příslušného obecního orgánu. 

Přítomni:  Jaroslava Bičíková, Pavel Břicháček, Luboš Dvořáček, Václav Luka, Terezie Nohýnková, Jana Podzimková,  
   Alena Ševců, Jana Šťastná, Martina Štrojsová, 
Omluven:  Jakub Holas, Jan Mareš 
Nedostavili se:  - 
Hosté:   Jiří Šimůnek 
 

 PROGRAM: 

1. Změny v komisi pro životní prostředí 
2. Seznámení s novým odborným lesním hospodářem, nastavení hospodaření v souladu s novým LHP, domluva 

na společné obchůzce na Horce 
3. Model Živá krajina – možnosti zapojení města 
4. Návrh akčního plánu na rok 2023 
5. Diskuze 

 
1. Změny v komisi pro životní prostředí 
Předsedkyně komise zahájila jednání, představila nového tajemníka O. Šindeláře. P. Svatuška odstoupil z komise a 
rada města jeho rezignaci přijala. J. Štěpán, který byl komisí navržen na nového člena se dnes z jednání omluvil, ale 
projevil o účast zájem. Do příští komise bude jmenován členem a bude pravidelně informován o aktivitách komise.  
 
Aktuální složení komise, jakož i schválené zápisy a termíny setkání jsou zveřejněny na tomto odkazu:  
https://www.mnhradiste.cz/radnice/zastupitelstvo/komise-rady-mesta-2022-2026/komise-rady#ZP 
 
2. Seznámení s novým odborným lesním hospodářem, nastavení hospodaření v souladu s novým LHP, domluva na 

společné obchůzce na Horce 
Předsedkyně komise přivítala dnešního hosta J. Šimůnka, který je od dubna tohoto roku novým Odborným lesním 
hospodářem (OLH) městských lesů. J. Šimůnek se představil. Pracoval v minulosti na městském úřadě jako referent 
státní správy v lesním hospodářství. Později pracoval v podniku Lesy Mladá Boleslav a.s. Nyní vykonává funkci 
odborného lesního hospodáře pro soukromé osoby i obce. Je místním rodákem a je také aktivní v myslivosti na 
území města a v okolí. 
 
Členové komise vyjádřili zájem konzultovat s OLH hospodaření v městských lesích a zůstávat v častém kontaktu. 
Komise se v uplynulém roce věnovala vznikajícímu Lesnímu hospodářskému plánu (LHP), snažila se změnit charakter 
lesního hospodářství. Cílem bylo zdůraznit nejen hospodářské funkce lesa, ale zejména mimoprodukční 
(environmentální, rekreační). Jedním z požadavků komise bylo, aby neprobíhalo pasečné hospodaření, ale průběžné 
výběrové kácení. Členové komise upozornili, že LHP není na webu města.  
Úkol: O. Šindelář zajistí jeho zveřejnění. 
 
Dále členové komise vyjádřili zájem zopakovat exkurzi s Ing. Dudou, tentokrát spíše v lesích kde vykonává funkci OLH 
(oblast Kryštofova údolí). Ing. Duda má velké zkušenosti s přírodě blízkými hospodařením v lesích.  
Úkol: V. Luka Ing. Dudu zkontaktuje, navrhnou tři termíny cca v červnu, komise si jeden vybere a přizve radní a 
zastupitele na výjezdní setkání komise.  
O. Šindelář zajistí auta k dopravě účastníků. 
 
Dále komise komentovala dílčí problémy v hospodaření s městskými lesy. V souvislosti s lávkou přes D10 je potřeba 
dát větší akcent na údržbu lesu na Horce, nezanedbat jeho péči. M. Štrojsová upozornila na rozježděné koleje na 
Kozlovce. Vznikly ještě pod dohledem minulého OLH během samotěžby. Samotěžba bude lépe kontrolována novým 
OLH. M. Štrojsová také zmínila oboru za dálnicí mezi Veselou a Lhoticemi. Jsou zde velké meliorační příkopy. Co by 
s nimi bylo možné dělat? Spíše půjde o opatření v souvislosti s tématem zadržování vody v krajině (Živá krajina). 
Diskutovala se také problematika zalesňování Horky (uschlá jižní strana lesa). 
 

https://www.mnhradiste.cz/radnice/zastupitelstvo/komise-rady-mesta-2022-2026/komise-rady#ZP


3. Model Živá krajina – možnosti zapojení města 
O. Šindelář představil komisi Model Živá krajina, který zahrnuje komplexní mapování, návrh opatření a realizaci 
k zadržování vody v krajině, více viz následující odkaz: https://spolecneprotisuchu.cz/model-ziva-krajina/. O využití 
tohoto modelu, metodiky a expertizy spolku Živá voda vyjádřila zájem obec Boseň, prostřednictvím zastupitele a 
pracovníka odboru životního prostředí MěÚ P. Laciny. Dále probíhá diskuze se zástupci obcí Kněžmost a Bakov nad 
Jizerou. Model se zpracovává zpravidla pro jedno povodí (např. Býčinský potok, Veselka, Nedbalka) minimálně na 10 
km2. Cena za zpracování plánu se pohybuje okolo 750 Kč/ha s možností 100% dotace na zpracování plánu + 
dotačních možností na projednaná opatření. O pozici tzv. místního koordinátora má zájem P. Lacina. 
 
Komise vyjádřila zájem zabývat se touto tematikou a případně postupovat podle představeného modelu.  
Úkol: O. Šindelář provede přehled městských pozemků (zda město disponuje pozemky, kde lze opatření provést), 
dále bude ve spolupráci s vedením města a obce Boseň iniciovat diskuzi s majiteli a hospodáři se zemědělskou 
půdou (především koncern Horsch, ZD Březina). Poté přizve zástupce Živé vody, aby záměr zástupcům obcí, popř. i 
zemědělských podniků představili. 
 
Vhodné by bylo začít s menší částí území města, kde jsou městské pozemky, popř. shoda s dalšími majiteli, např. 
povodí Bakovského/Býčinského potoka ve Lhoticích spolu s Bosní, Kněžmostem a Bakovem, nebo povodí Veselky 
(téměř celé na území města). Obě povodí zahrnují orientačně území o rozloze cca 10 km2.  
 
Dále proběhla diskuze o komplexních pozemkových úpravách – kde proběhly (v k. ú. Podolí), zda jsou již dokončeny 
(ano), jaká opatření na ně mají navazovat (prioritní je realizace cesty od Mnichova Hradiště k Sv. Vojtěchovi), kdo je 
má realizovat (stát prostřednictvím SPÚ, zatím na ně ale nemá prostředky), zda se chystají pozemkové úpravy i 
v dalších katastrech (zatím ne, není požadavek vlastníků většiny pozemků). 
 
4. Návrh akčního plánu na rok 2023 
Komise se seznámila s návrhem akčního plánu města na rok 2023, který má schvalovat zastupitelstvo v pondělí 17. 4.  
 
Komise se zastavila u několika bodů:  

• L. Dvořáček upozornil na prořez Jalovců v parku pod zámkem. Prořez proběhl, ale jalovce nebyly uklizeny a 
mohou v nich zahnízdit ptáci. 

• A. Ševců upozornila na sanaci pozemků v brownfieldu Benešovka – byla provedena, pokud ano, tak odborně? 
Má o tom odbor životního prostředí MěÚ nějaké záznamy? Majitel zatím nerealizoval žádné větší investiční 
plány v lokalitě. Nové vedení města by mohlo znovu otevřít diskuzi. 

• J. Šťastná zmínila potřebu neustálé osvěty ohledně třídění bioodpadu 

• O. Šindelář představil proběhlé úpravy v aleji na Horku díky OV Lhotice a Dobrá Voda a plán na revitalizaci 
aleje na podzim 

• J. Podzimková vznesla dotaz, zda by nešlo řešit situaci v parku u Domova Modrý kámen. Bylo by to prospěšné 
pro klienty. Padly návrhy na propojení cestiček a lepší údržbu parčíku, přidání kvetoucích kytek nebo 
kvetoucích keřů, zahrádek pro klienty apod. Ideálně na základě projektu se zapojením vedení Domova Modrý 
kámen, klientů, města, zahradního architekta.  

 
5. Diskuze 
J. Bičíková představila žádost o kácení stromů v ul. Na Salabce, mezi domy čp. 1345 a 1346, na pozemku p. č. 2628/1  

– smrk o obvodu kmene 120 cm  a borovice o obvodu kmene 115 cm. Majitelé mají obavu z pádu stromů. Kořeny 

údajně ničí ploty a základy budov. Komise nevidí důvod pro kácení stromů a přijala usnesení, viz níže. 

J. Šťastná  zmínila problematiku stříkání plevele. Firma Compag stříkala plevel v nákladní ulici údajně během deště. 

Proběhla diskuze, zda a kdy je vhodné stříkat.  Komise se shodla, že by se nemělo platit za zbytečné úkony. 

Termín příští komise bude ustanoven dle návrhu V. Luky po diskuzi s Ing. Dudou. Setkání komise proběhne 

pravděpodobně v červnu a bude výjezdní. 

Komise přijala tato usnesení: 
Komise pro životní prostředí nedoporučuje radě města kácení stromů na pozemku p. č. 2628/1 (9 pro, 0 proti, 0 se 
zdržel). 

 
Zapsal: Ondřej Šindelář 
Kontrola: Alena Ševců a členové komise 

https://spolecneprotisuchu.cz/model-ziva-krajina/

